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Maandag 4 november was mijn eerste 
volledige ledenvergadering als 

voorzitter van het CDA Aalten-Dinxperlo. 
Deze vergadering stond in het teken van 
het verkiezingsprogramma en het kiezen 
van de lijsttrekker. Zelf kijk ik met een 
tevreden gevoel terug op deze vergade-
ring. Er is goed gediscussieerd en er werd 
naar elkaar geluisterd. Ik voel het als een 
eer om hier leiding aan te mogen geven. 
Een aantal leden hebben wijzigings voor-
stellen ingediend voor het verkiezings-
programma. Deze voorstellen zijn bekeken 
door het bestuur en voorzien van een 
advies om het voorstel over te nemen of  
af te wijzen. De meeste adviezen van het 
bestuur zijn door u overgenomen. Een 
aantal ook niet. Mooi om te zien hoe een 
partijdemocratie werkt.

Tijdens deze vergadering hebben we  
Erik Luiten als lijsttrekker voorgedragen. 
Hier konden alle leden zich in vinden en 
hij is dan ook per acclamatie verkozen. 
Erik is nu voor de tweede keer onze 
lijsttrekker. Hij staat midden tussen de 
mensen, is gemakkelijk benaderbaar en 
staat altijd iedereen respectvol te woord. 
Dat is zoals wij binnen het CDA met 
elkaar omgaan. Hij heeft in roerige en 
minder roerige tijden aan het roer 
gestaan binnen het CDA. Daarin is hij 
altijd de stabiele factor gebleven en heeft 
hij op een vakkundige wijze leiding 
gegeven aan de fractie. Dat is dan ook de 
reden dat ik er alle vertrouwen in heb dat 
we met Erik een goed verkiezingsresultaat 
behalen.

Op 16 december komen we weer bij 
elkaar om de kieslijst voor de gemeente-
raadsverkiezingen samen te stellen.  
Dat zal waarschijnlijk wat meer spektakel 
geven dan de ledenvergadering van  
4 november. Dat is in ieder geval wat ik 
me van vorige vergaderingen kan 
herinneren waarin de kieslijst werd 
opgesteld. Dit soort vergaderingen 
brengt altijd een stuk emotie met zich 
mee. Dat is ook logisch. Het gaat immers 
over mensen. Het gaat over ónze mensen. 
Deze mensen willen zich namens het CDA 
graag met hart en ziel inzetten voor onze 
gemeente. Het is dan niet leuk om te 
horen dat je op een lagere plek staat dan 
je in eerste instantie zelf in gedachten 
had. Maar ook dat is partijdemocratie! 
We zullen tijdens de vergadering volop 
de discussie met elkaar aangaan en 
daarna beslist u als lid. Ik zou dan ook 
zeggen: “Komt allen op 16 december 
naar ’t Dorpshuus in IJzerlo”.

Tot dan en op naar 2014!

Hartelijke groeten,
Rik van Lochem
bestuursvoorzitter CDA Aalten-Dinxperlo
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Van de voorzitter

Geheim

Te groot is dit geheim

geen mens kan erbij

niemand kan het vatten

dat God die de Schepper is

een mens wilde zijn

geboren worden

ademhalen

leven met stervenspijn

onze pijn

die van weggedwaalden.

Geen mens kan erbij

niemand kan het vatten

maar voorgoed staat het ingebrand:

God wenkt met een mensenhand:

kom, mens, kom bij Mij,

Inge Lievaart

Gedicht ingestuurd door 

Willemien Hoornenborg
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Vanuit de fractie

Uitgedaagd door deze wijsheid wil  
de CDA-fractie deze Algemene 

Beschouwingen juist gebruiken voor het 
omgekeerde: terugkijken wat wij hebben 
bereikt in deze coalitieperiode en vooruit te 
zien naar de nieuwe raadsperiode. In maart 
2014 zijn er immers gemeenteraads-
verkiezingen en kunnen onze burgers zich 
uitspreken over het beleid in onze gemeente.

In maart 2014 zal ook deze coalitieperiode 
tot een afsluiting komen. De coalitie begon  
in 2010 met enig gedruis. Ons werd verweten 
dat wij veel ambities hadden, veel noten op 
onze zang en dat zou onbetaalbaar zijn of 
het zou de begroting niet toe laten.  
De realiteit is dat we met verlaagde 
woonlasten richting de burger komen, een 
gezonde begroting hebben en dat in een 
gemeente waar we meer voorzieningen 
hebben gekregen in onze mooie kernen 
Dinxperlo, Aalten en Bredevoort.

- initiatieven voor gemeenschapshuizen  
Ons Huis Dinxperlo, De Pol Aalten en 
Kulturhus Bredevoort faciliteren.  
Deze initiatieven zijn uitgevoerd (De Pol) 

of staan op het punt van uitvoering 
(Bredevoort en Dinxperlo).

- zogenaamde kleine subsidies voor 
verenigingen overeind houden. Inmiddels 
hebben wij kunnen bereiken dat de 
subsidieregeling tijdelijk is uitgebreid met 
de zogenaamde instrumentensubsidie voor 
muziekverenigingen voor twee jaar.  
Wat ons betreft blijft deze subsidie in de 
toekomst bestaan.

- de Eurohal in Dinxperlo uitbreiden met een 
derde zaaldeel. Ook dit project staat op het 
punt van uitvoering.

- de accommodatie van AVA 70 op peil 
brengen. Dat is zojuist uitgevoerd. Het 
sportpark aan de N318 ligt er heel mooi bij. 

Deze zaken hebben we kunnen bereiken 
door goede samenwerking met de coalitie, 
maar zeker ook in andere samenstellingen 
binnen de gemeenteraad.Evenals onze 
coalitiegenoten wilden wij een sluitende 
meerjarenbegroting en daarbij de 
woonlasten alleen trendmatig verhogen.  
Dat is gelukt. De woonlasten van Aalten zijn 
zelfs gedaald (onder meer door daling van 
de afvalstoffenheffing) en behoren tot de 

Algemene beschouwingen 
programmabegroting 2014 CDA  
Bij het aanbieden van de begroting voor 2014 heeft het college 
gekozen voor de spreuk: ‘blijf niet stilstaan bij het verleden, droom 
niet van de toekomst maar concentreer je op het huidige moment.’ 

laagste van de Achterhoek. Dit ondanks het 
genoemde ambitieuze bouwprogramma. Wij 
stellen ook met genoegen vast dat de zojuist 
uitgevoerde aanbestedingen (voor het derde 
Zaaldeel en Kulturhus/sporthal Bredevoort) 
zijn gewonnen door lokale aannemers zodat 
de werkgelegenheid behouden blijft voor 
onze regio.
Een compliment aan het college en aan de 
ambtenaren vinden wij dan ook op zijn 
plaats. Echter willen wij als CDA ook vragen 
aan het college om in het vervolg bij 
gunning nog beter te kijken naar mogelijk-
heden om plaatselijke ondernemers te 
betrekken bij werkzaamheden welke 
worden aanbesteed. Dit alles om het 
draagvlak voor het desbetreffende project  
te vergroten en vrijwilligers en sponsoring 
daarmee te stimuleren.

Bestuur en advies
2014 zal in het teken staan van de verbouw 
van de voormalige Rabobank tot gemeente-
kantoor en klantcontactcentrum. De plannen 
zijn ons kort geleden gepresenteerd en zien 
er goed uit. U bent voornemens daarna het 
huidige gemeentehuis te verbouwen. Wij 
zullen die plannen te zijner tijd beoordelen 
op zijn merites. Hoe staat het met de ver - 
koop van de voormalige Wilhelminaschool en 
het Hoge Veld? Bij de laatste willen wij graag 
onderzocht hebben of het mogelijk gebruikt 
kan worden voor goedkope huurwoningen. 
In het bijzonder voor jongeren denken wij 
dat dit in een behoefte kan voorzien.

Samenwerking met andere gemeentes, zoals 
op het gebied van ICT, ODA en ook bij de 
drie transities moet leiden tot vergroting van 
de expertise en specialisatie, maar zou ook 
moeten leiden tot een besparing. 

Vergunningen en afval
Wij vinden het een goede zaak dat de 
tarieven voor de bouwleges met 10% 
verminderd wordt om zo de bouw een 
impuls te geven.

Ruimte en economie
We bevinden ons nog steeds in een 
economische crisis. Er lijken wat lichtpuntjes 
te zijn maar we moeten niet te vroeg 
juichen. We zien in de werkgelegenheid in 
2012 een daling van 2% ten opzichte van 
2008. Wij verwachten van u een onver-
minderd grote inzet om de werkgelegenheid 
in onze gemeente te behouden en indien 
mogelijk, uit te breiden.
Over de grens in Noordrijn-Westfalen is 
meer werkgelegenheid dan in onze regio, 
zo blijkt onder meer uit krantenartikelen. 
Het gaat om duizenden vacatures in 
gezondheidszorg, bouw en toerisme 
Kunnen onze ondernemersverenigingen 
in samenwerking met de Internationale 
Commissie en Duitse instanties hier niet 
wat in betekenen? We denken daarbij 
ook aan de Regio Achterhoek-agenda 
2020 Werkplaats economie “kansen 
grensoverschrijdend”. 

Industrieterreinen
De plannen om werklandschap west te 
ontwikkelen stuiten telkens weer op 
problemen, in onze gemeente zijn er 
voldoende lokaties voor industriële 
ontwikkeling, Daarnaast zou inzetten op 
revitalisering ook mogelijkheden bieden 
waarbij voornamelijk de kwaliteit een  
impuls krijgt. 
Voor Aalten is er richting Cattier en 
Wikkerinkweg toekomstig voldoende 
ruimte. 
Voor Dinxperlo liggen de mogelijkheden bij 
De Rietstap/Hietveld.
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Mens en samenleving
De overheid behoort een schild voor de 
zwakken te zijn. Een goed minimabeleid, 
goede schuldhulpverlening blijven zeer 
noodzakelijk, juist nu meer mensen door de 
crisis door de bodem zakken.
De voorbereiding op de drie transities zijn in 
volle gang. U trekt zoveel mogelijk met de 
acht Achterhoekse gemeentes samen op en 
dat vinden wij een goede zaak. Op dit 
moment wordt onze aandacht vooral 
gevraagd voor de aanbesteding van de 
huishoudelijke zorg in het overgangsjaar 
2014. Betaling van de verzorgsters volgens 
de cao en het instandhouden van het koppel 
cliënt-verzorgster zijn voor ons noodzakelijk. 
Na 2014 zal er gekeken moeten worden of 
er initiatieven van uit de gemeenschap tot 
de mogelijkheden behoren om hier invulling 
aan te geven.
We hebben nog steeds onze zorg over 
Hameland en ISWI. We willen opkomen voor 
de werknemers in de WSW maar er kan 
versoberd worden in regelingen als vervoer 
op maat en lease-auto’s voor sommige 
kadermedewerkers.

De klant
2014 zal in het teken staan van de invoering 
van het Klant Contact Centrum in het 
nieuwe gemeentegebouw aan de Hofstraat. 
De Wilhelminaschool komt dan leeg te 
staan. Wij adviseren dan pas op de plaats 
met het plan om dan het gemeentehuis aan 
de Markt te verbouwen. Laten we eerst 
goed kijken hoe het KCC en het kantoor aan 
de Hofstraat functioneert alvorens een 
vervolg te maken. De nieuwe raad kan zich 
dan buigen over de vervolgstappen.

Ontsluiting / verkeer / vervoer
De overlast van het doorgaande vracht-
verkeer in Dinxperlo via de Aaltenseweg - 

Allee - Heelweg speelt al jaren. Als CDA 
zouden we nu eens daadwerkelijk een 
aanzet zien tot een onderzoek om een 
verbindingsweg te realiseren tussen de 
Aaltenseweg (N319) en de Dinxperloërstrasse 
(L606). 

Lokale heffingen
Uit de in 2011 genomen maatregelen 
betreffende K3 vloeit voort dat de OZB voor 
de laatste keer met 3% wordt verhoogd. In 
de nieuwe periode zou het onze gezamen-
lijke ambitie moeten zijn de OZB niet te 
verhogen.

Voor 2014
Zoals beloofd willen we ook vooruit kijken 
naar de toekomst.

Als CDA willen we graag meedenken in 
oplossingen voor AD’69, het centrum 
van Bredevoort en het opstellen van een 
goed bestemmingsplan buitengebied, 
waarbij we voorstaan dat we werken 
met één buiten gebied dus geen LOG en 
extensiveringsgebied.
Voorts de gehele ‘Transitie’. Daar moeten  
we echt een andere benaming voor zoeken, 
in goede en voor onze inwoners passende 
wijze invoeren cq op voor bereiden zodat 
het goede sociaal beleid kan worden 
voortgezet in onze gemeente.

Dit alles in een goede samenwerking met de 
gehele gemeenteraad, het college en de 
inzet van het ambelijke apperaat. Dit alles 
ten dienste van onze samenleving.

Wij wensen u in uw werk veel wijsheid en 
Gods zegen toe.

De fractie van het CDA, oktober 2013

De duisternis waarover de profeet Jesaja spreekt heeft niets met de natuur te maken. 
In de tijd van Jesaja werd Judea, het zuidelijk deel van het rijk Israël, bedreigd door 

Assyrië, een sterk rijk in het zuiden. Een tijd waarin de soldatenlaarzen dreigend in de 
straten van Jeruzalem te horen waren. Voor Jesaja was deze bedreiging een teken van 
Gods straf omdat het volk God niet meer wilde gehoorzamen en geen vertrouwen meer in 
Hem had.”Het volk wandelt in duisternis” zegt Jesaja in het eerste vers van hoofdstuk 9.

We kunnen niet zeggen dat er in de afgelopen 20 eeuwen andere tijden zijn aangebroken 
en dat de mensen van vandaag op een liefdevoller en ‘menswaardiger’ wijze met elkaar 
omgaan. De gehoorzaamheid en de trouw aan God zijn soms ver te zoeken.  
De samenleving kraakt in vele voegen. Dan is daar de omgang met Gods Schepping. 
Luchtvervuiling, uitputting van de natuurlijke hulpbronnen, ontbossing, natuurrampen 

“Het volk 
dat in 

duisternis 
ronddoolt

ziet een 
schitterend 

licht”. 
Jesaja 9 vers 1 

Meditatie 
Advent 2013

De dagen voor kerstmis worden in de volksmond wel aangeduid als  
“de donkere dagen voor kerst”.Op zich is dit natuurlijk een heel logische 
aanduiding voor deze dagen. Het zijn immers de kortste dagen van het jaar. 
Bijna al het blad is van de bomen en de struiken gevallen en er is nog 
weinig in de natuur te zien dat op een nieuwe lente wijst. Het lijkt er wel 
op of de natuur in winterslaap is gegaan. Toch zit er in de knoppen van 
sommige bomen al nieuw leven verborgen. 
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1  Wat motiveert je om weer lijsttrekker  
te zijn? 

  De positieve reacties die ik van mensen 
ontvang die stimuleren mij om me te 
blijven inzetten, om mijn bijdrage te 
willen leveren aan het medebesturen van 
deze prachtige gemeente. Een gemeente 
waar mensen nog naar elkaar omzien, 
mensen betrokken zijn, actief zijn voor 
hun club, hun vereniging, dat is wat mij 
motiveert.

2  Hoe ben je in de politiek terecht 
gekomen?

  Ik ben gevraagd of ik interesse had in een 
cursus gemeentepolitiek, dat was naar 
aanleiding van een artikeltje  in de 
Gelderlander waarin stond dat ik het leuk 
vond om uitleg te geven als jurylid bij 
koeienshows, ik was toen voor de 5de 
keer Nederlands kampioen geworden

3  Waarom is het CDA jouw partij? 
  Het CDA is duidelijk de partij die tussen 

de mensen staat( de partij van de straat 
de kerk en de kroeg), uitgaat van de 
kracht van de samenleving, een echte 

balans partij, verantwoordelijkheid geven 
daar waar het kan, de overheid alleen 
daar waar het moet, daar waar mensen 
het alleen niet kunnen het vangnet zijn.

4.  Welke thema’s zijn de afgelopen periode 
belangrijk geweest voor Aalten? 
Kulturhusen, sportvoorzieningen op peil 
brengen, sociale gemeente zijn en blijven 
en de lasten laag houden voor onze 
inwoners.

5  Welke resultaten hebben jullie geboekt? 
De genoemde punten ook daadwerkelijk 
te realiseren, in tijden waar sommigen in 
de kelder wilden duiken om niets te 
willen doen en niet wilden investeren in 
onze mooie kernen en buitengebied, 
daar hebben wij er hard aan getrokken 
om dat dus juist wel te doen.

6  Hebben jullie specifieke speerpunten  
voor de komende jaren? 

  We willen in Bredevoort graag opknap  
van het plein, invulling van leegstaande 
gebouwen, dat geldt overigens voor de 
gehele gemeente en een menselijke 

Op de ledenvergadering van 4 november 
is Erik Luiten gepresenteerd als lijstrekker 
voor het CDA in Aalten. Erik is 43 jaar en 
getrouwd met Jolanda en samen hebben 
ze drie kinderen. Hij is geboren en 
getogen in Aalten en woont met zijn 
gezin aan de Sondernweg in Aalten.

e.d. zijn aan de orde van de dag. Volgens deskundigen zijn ons door o.a. het menselijk 
ingrijpen in de natuur meer rampen te wachten. Hoe moet de mens handelen als ons de 
problemen nog verder boven het hoofd groeien? Ons levenspatroon zo voortzetten of 
toch rechtsomkeert maken en op een beheersbare en verantwoorde wijze een einde 
maken aan de verspilling en verkwisting door de mens? Wordt het niet hoog tijd om tot 
een vernieuwing en verandering van ons denken te komen en ons te laten leiden en 
inspireren door het Kind van Bethlehem? Ik acht het niet uitgesloten dat onze nieuwe 
koning Willem Alexander – evenals zijn moeder – ons in zijn eerste kersttoespraak 
hierop zal wijzen. 

De vraag die we ons zelf moeten stellen is, hoe we dan in vredesnaam nog wel 
kerstfeest kunnen vieren. Kunnen we nog wel kerstfeest vieren als we in twee duizend 
jaar blijkbaar niets met deze boodschap van heil en vrede hebben gedaan? 

Misschien door ons te beseffen dat de geboorte van Christus geen eenmalige 
gebeurtenis is geweest waarna het leven zijn gewone loop heeft genomen. Nee, in die 
nacht is er iets wezenlijks gebeurd. Hemel en aarde hebben elkaar geraakt en het Kind 
in de kribbe kwam onder de mensen wonen. 

Wil de wereld om ons heen veranderen dan zullen we iets van deze Vredevorst in ons 
moeten hebben. Als we beseffen dat het kerstfeest een doorgaand feest is van Gods 
belofte dan houden we de moed er in en blijven we in het Licht wandelen. Jezus sprak 
eens over het feit, dat Hij het licht der wereld is en dat een ieder die in hem gelooft 
nimmer in de duisternis zal wandelen. 

Zoals de zwellende knoppen aan de nu nog kale bomen een teken van nieuw leven zijn, 
zo dragen ook wij tekens van nieuw leven, van een mogelijke en een komende vrede 
met ons. Zo kunnen we dwars tegen de werkelijkheid van elke dag in Hem 
onze vredevorst, onze wonderlijke raadsman en Immanuel noemen. 

Steven Kuijt  
   
   
   Uit uw verborgenheid
   nu aan de dag getreden,
   hebt Gij uw heil gezocht
   bij mensen hier en heden.
   Zoals Gij kwam om ons
   met vrede te ontmoeten,
   laat het ook vrede zijn
   waarmee we u begroeten. 
     
   (Lied 138 uit Tussentijds)
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benadering van de omvorming die moet 
gaan plaatsvinden op het gebied van 
jeugd (jeugdzorg), zorg (delen uit de 
AWBZ) en werk (participatiewet, wajong, 
wsw, wwb).

7  Heb je bepaalde verwachtingen van de 
verkiezingen? Hoeveel zetels mik je op?

  Eigenlijk verwacht ik een zeer goede 
verkiezingsuitslag, als ik merk in de vele 
gesprekken die ik mag voeren hoe 
enthousiast mensen zijn, ook nieuwe 
mensen die nu op de kieslijst willen staan. 
Ik hoop dat we er een zetel bij kunnen 
krijgen 

8  Wat zie je als belangrijke politieke 
ontwikkeling de komende jaren? 

  De politieke ontwikkelingen zijn altijd 
grillig, maatschappelijke ontwikkelingen 
zullen zich vooral op het reeds genoemde 
sociale domein plaatsvinden

9  Wie is jouw ( politieke) held of heldin? 
  Het is niet zo dat ik een specifieke held 

heb, wel heb ik veel bewondering gehad 
voor mannen als Lubbers en ook zeker 
Balkenende De laatste heb ik enkele 
keren ontmoet en hij wist mij zeker te 

enthousiasmeren, maar ook Sabine 
Uitslag, naast haar politieke carrière ook 
zangeres in een band, dat vind ik mooi, 
precies CDA midden in de samenleving. 
Mijn opa is natuurlijk ook een voorbeeld 
voor mij, ik krijg nog steeds veel erg 
leuke reacties over de positieve manier 
waarop hij jarenlang actief is geweest in 
de Aaltense politiek.

10  Wat doe je naast je politieke activiteiten? 
Eigenlijk hoort de plaatselijke politiek, 
het raadslidwezen, iets te zijn dat je erbij 
naast doet, soms lijkt het wel eens 
andersom ;-) Allereerst staat natuurlijk 
mijn gezin voorop. Samen met mijn 
vrouw Jolanda heb ik de zorg voor ons 
melkveebedrijf met ongeveer 140 
melk koeien en ongeveer 100 kalfjes en 
ouder jongvee. Verder heb ik nog zitting 
in de ledenraad van de Rabobank en 
jureren op een koeienshow mag ik nog 
graag doen.

11  Welke reacties tot nu toe heb je gekregen 
op de bekendmaking van het  
Lijsttrekkerschap? 

  Vele felicitaties en schouderklopjes!

Het bestuur
onder de loep

Bert Mateman 
35
Samen met mijn vrouw José en dochter Lobke woon ik op de Haart, 
een mooie buurtschap van de gemeente Aalten.
Mijn werk bestaat uit adviseren van ondernemers en particulieren op 
het gebied van belasting(besparing). Naast advisering verzorg ik ook de 
belastingaangiftes en verwerk ik de financiële administratie van 
ondernemers tot de jaarrekening. 
Mijn loopbaan bij een grote landelijke accountancy-organisatie heb ik 
recent opgezegd. Sinds kort ben ik voor mijzelf begonnen en verzorg ik 
dit werk nu vanuit mijn kantoor aan huis. 
Ik vind het leuk om mijn bijdrage te leveren aan de gemeenschap waar 
ik woon. Bij de Oranjevereniging ‘Ons Genoegen’ ben ik penning-
meester. Deze vereniging is tevens de eigenaar en beheerder van het 
gebouw de Ringkamp. Verder ben ik actief als bestuurslid bij het  
Haarts Belang. Voor de nodige ontspanning en lichamelijke beweging 
doe ik aan survivals in het Bargerbos bij Dinxperlo. 
Mijn politieke loopbaan voor het CDA is een paar jaar geleden 
begonnen als lid van de Denktank. Wij spraken daar over zaken die 
voor de partij of voor het verkiezingsprogramma van belang konden 
zijn. Later heb ik als lid van de verkiezingsprogrammacommissie mogen 
meeschrijven aan het programma 2014-2018. Sinds april 2013 ben ik 
toegetreden tot het bestuur CDA Aalten-Dinxperlo. 
Als hobby wil ik mij inzetten van de gemeenschap met mijn kennis en 
ervaring. Op gemeentelijk gebied gaat de komende jaren veel 
veranderen. De landelijke overheid gaat taken overdragen aan de 
gemeentes. Dit zal ook zijn invloed hebben op de ambtenaren en de 
lokale politiek. Ik zie het als uitdaging om hierin mee te denken, vooral 
op financieel gebied. 
Daarnaast wil ik als lid van het CDA de inwoners van onze gemeente 
informeren over de gemeentelijke politiek, om zo de kloof tussen de 
gemeenschap en de politiek te verkleinen.

Naam:
Leeftijd:

Woonsituatie:

Werk: 

Hobby’s

Politieke loopbaan: 

Doelstelling:
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Ik zou wel graag loonsverhoging willen? 
Nou zoals je weet is het crisis.
Maar juist daarom wil ik graag loons-
verhoging.
O, leg eens uit dan wat ik als werkgever 
daar aan heb.
Nou kijk één van de redenen van de 
stagnatie van de Nederlandse economie is 
het achterblijven van de binnenlandse 
bestedingen. De gemiddelde inflatie in 2012 
was 2,47% en in 2013 bedraagt de inflatie al 
2,71%. De gemiddelde loonstijging van alle 
cao-lonen in 2012 was 1,6% en in 2013 tot 
dusver 1,75%. Dus mijn loon stijgt minder 
hard dan de inflatie. Dat betekent dat de 
kosten voor mijn levensonderhoud toe-
nemen. Dus heb ik minder te besteden voor 
andere goederen. Sterker nog, door de 
bezuinigingen van de overheid ga ik er  
nog meer op achteruit. De btw is verhoogd, 
de kinderopvangtoeslag verlaagd en de 
belastingschijven verhoogd. Dus ja, er blijft 
minder geld over om uit te besteden aan ons 
product, beste werkgever. 

Op zich kan ik deze redenatie wel volgen, 
maar als werkgever zie ik dat er minder 
producten worden verkocht, en wil ik jouw 
loon kunnen blijven betalen dan moet ik 
snijden in de kosten. Want de bezuinigings-
maatregelen genomen door de overheid 
treffen mij als werkgever ook. En loon-
kosten zijn een grote post. 
Maar als ik ieder jaar minder loonsverhoging 
krijg dan de inflatie, dan ga ik er toch ieder 
jaar er iets op achteruit. En dus ga ik ieder 
jaar minder besteden aan aankoop van 
luxegoederen dus blijven de binnenlandse 
bestedingen laag. Dan komt de economie 
toch nooit aan het draaien? 
Wat heb ik aan een draaiende economie als 
ik zelf failliet ga? 

Zolang de discussie in bovenstaande vicieuze 
cirkel blijft rond gaan, gaan wij de crisis niet 
oplossen. En in mijn ogen is bovenstaande 
discussie een simplificatie van het probleem 
van de Nederlandse economie. Er wordt te 
weinig hervormd. Er worden geen duidelijke 
keuzes gemaakt. Kortom er ontbreekt visie. 

Dat is natuurlijk makkelijk gezegd.  
Waarom, nou kijk..
Je zou natuurlijk kunnen zeggen wij gaan 
als Nederlandse staat investeren in 
onderwijs, dit is een erg zinvolle investering, 
mits het onderwijs goed is. En pas over  
20 jaar kun je pas de eerste resultaten 
verwachten. Hoewel zinvol, geen investering 
die de crisis direct oplost. 
Wat nu als wij investeren in onderhoud van 
dijken en waterkering. Ook dit is een 

investering in de toekomst, maar met als 
voordeel direct werkgelegenheid. Kortom 
meer mensen met een baan.  Het betekent 
voor de Nederlandse staat echter wel een 
risico. Om deze investeringen te kunnen 
doen moet je geld uitgeven. Dit geld wordt 
geleend tegen een op dit moment lage 
rente. Maar wat nu als deze rente stijgt door 
dat kredietverstrekkers er geen vertrouwen 
meer in hebben dat de Nederlandse staat de 
schuld terug kan betalen. Dan stijgt de 
rente. Waarom zullen kredietverstrekkers 
geen vertrouwen meer hebben? Omdat de 
totale uitgaven van de Nederlandse staat te 
hoog zijn. Kortom weer een vicieuze cirkel. 

Je zult dus eerst een heldere probleem-
stelling moeten maken en op basis daarvan 

een visie ontwikkelen om het probleem op 
te lossen. Maak goed onderbouwde keuzes 
en houdt vast aan je visie. En heb 
vertrouwen.

Tenslotte om mee af te sluiten een 
Bijbeltekst voor de kerstdagen:
“Ik weet uit ervaring wat het is om te leven 
in gebrek en overvloed. Ik ben met allerlei 
omstandigheden vertrouwd, zowel met 
genoeg te eten hebben als honger lijden en 
zowel met meer dan voldoende te hebben 
als gebrek te lijden. Ik ben in staat alles te 
doen door Christus, die mij daarvoor de 
kracht geeft (Filippenzen 4:12,13).

Fijne feestdagen en een gezond 2014    
Arjan Tolkamp

Loonsverhoging!
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Buninkdijk 7, Aalten
Tel. (0543) 56 52 04
www.loonbedrijftebokkel.nl
gebr.tebokkel@planet.nl

“ALTIJD PARAAT”

en voor landelijke 
CDA-nieuws op: 
www.cda.nl

Kijk voor lokaal 
CDA-nieuws op: 
aalten.cda.nl

PARTIJDEMOCRATIE
SCHULDHULPSANERING
DORPSHUUS 
TRANSITIES
ERIK LUITEN 
VERVOLGSTAPPEN 
VERKIEZINGSPROGRAMMA 
FRACTIE
LIJSTTREKKER
KERSTMIS

OZB
CDA
BEGROTING
BERT MATEMAN
ARJAN TOLKAMP
COALITIEPERIODE
EUROHAL
DECEMBER
SUBSIDIES
ACCOMMODATIES

Woordzoeker

Zoek de 
volgende 
woorden:

WOONLASTEN
ACHTERHOEK
KULTURHUS
WILHELMINASCHOOL 
BOUWLEGES
IMPULS
WERKGELEGENHEID
DE RIETSTAP
WIKKERINKWEG
RIK VAN LOCHEM
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Speelveld / terras / kinderfeestjes
www.deneeth.nl  -  telefoon 0543-45 19 66


